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Florin Cîtu: Nu exista niciun risc sa ramânem fara bani anul acesta 

Nu exista niciun risc sa ramânem fara bani, pentru ca astazi  avem asigurata finantarea pentru tot anul a

unui deficit bugetar mai  mare decât cel estimat, dar va ramâne si un buffer considerabil pentru  guvernul

urmator, a declarat, joi, ministrul Finantelor Publice, Florin  Cîtu.

"Din primul moment am administrat finantele publice precaut,  responsabil, nu ma joc cu banii publici. Avem

finantarea asigurata  pentru anul acesta, suntem la zi, stim exact cum trebuie sa platim  fiecare factura si am luat în

calcul si scenarii mai negre, de aceea  avem un buffer considerabil (...) Întotdeauna am spus ca ne pregatim  pentru

cel mai negru scenariu si speram ca o sa fie cel mai bun. Am spus  acest lucru din primul moment si tin minte ca

atunci am fost linsat  public de presa de fake news care spunea ca eu vad ca vine o criza, dar  este un mod de a

administra precaut lucrurile", a precizat Câtu, la Digi  24.

Întrebat de ce perioada de returnare a împrumuturilor este 25-30 de ani,  Cîtu a precizat ca acest lucru reprezinta

managementul datoriei  publice, fiind si o conditie a criteriului de la Maastricht.

"Încercam sa avem o curba a randamentelor pe un termen lung cât mai lung  si acest lucru îl fac toate tarile. Este o

conditie a criteriului de la  Maastricht: sa ai o curba stabila. Un împrumut pe termen lung arata  doua lucruri foarte

importante. În primul rând arata ca investitorii  straini au încredere în acel guvern sa îl împrumute pe 30 de ani de 

zile. Arata încredere. În perioade de criza si va dau un exemplu, în  2008 - 2009, Guvernul României se împrumuta

doar pe 14 zile. Nu-i dadea  nimeni bani pe mai mult de 14 zile si de aceea era nevoie de FMI. Noi  astazi suntem o

tara în curs de dezvoltare, ne împrumutam pe 30 de ani  fara nicio problema, la dobânzi în scadere, si finantam un

deficit  pentru care, în 2008-2009, a cerut FMI sa vina în tara. Noi nu facem  acest lucru. Este o premiera pentru

guvernarea României si pentru multe  tari din lume sa reusesti sa finantezi un deficit atât de mare, o tara  în

dezvoltare, nu suntem o tara dezvoltata, fara sa ai ajutor de la  institutiile financiare internationale, cum sunt FMI

sau Comisia  Europeana. Ne putem finanta pe piata. Al doilea lucru: îti da o  stabilitate a curbei randamentului.

Aceste lucru este important, este o  imagine clara pentru toti care se uita la România sa vada cum arata  sanatatea

acestei tari. Sunt doua argumente sa faci aceste împrumuturi  pe termen lung. Deci, nu exista niciun un risc în acest

an sa ramânem  fara finantare, nici pe un scenariu pe care l-am facut nu avem acest  risc, din contra va ramâne un

buffer considerabil pentru guvernul  urmator", a adaugat Florin Cîtu.
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